
 

STAROVIČSKÝ ZPRAVODAJ 

 

 

 

 
 

                            

                                      ČERVEN 2011 
   

                                                                         VYBÍRÁME Z OBSAHU:       

                                                                                Vítání občánků 

                                                                                Čarodějnický rej 

                                                                                Divadelní představení „ Okénko“    

                                                                                Dětský den    

                                                                                Školní Akademie  

                                                                                Jak jsem vojančil – II.část  



V tomto čísle najdete: 

Úvodník 

Obecní úřad informuje 

- dotace 

- chodník Tálky II. 

- úprava polních cest 

- sečení travních porostů 

- skládka Slaměnka 

- ukazatele rychlosti 

- vysvěcení kříţe v lokalitě Zace 

- ČOV – den otevřených dveří 

- domovní revizní šachty 

- kalkulace stočného 

- zkušební provoz ČOV 

CZECH POINT 

Společenská kronika 

Digitální pozemní vysílání 

Finanční poradna 

Vítání občánků 

KADET – „Okénko“ 

Z naší školičky 

- z mateřské školky 

- testování SCIO 

- výlet do Vyškova 

- sportovní den 

- škola v přírodě 

Školní Akademie 

Rej Čarodějnic 

Dětský den 

Římskokatolická farnost 

Seriál pro chovatele  

Myslivecké sdruţení 

Historie fotbalu – Bohumil Šmerda 

HANDBIKE 

HC Starovičky 

TJ Starovičky 

Pozvánky na akce a oznámení 

Fotogalerie  

 

foto: pamětní deska „Slaměnka“ 

Foto první strana: Divadelní 
spolek KADET - představení 
Okénko, malé – šk. akademie, 
čarodějnice, divadlo a Dětský den. 

Úvodník 

     S přicházejícím obdobím prázdnin bývá spojováno zakončení jedné pracovní etapy a 

začátek sice kratšího, ale o to příjemnějšího období klidu a odpočinku nejen pro ţáky, 

učitele a zaměstnance škol, ale i pro všechny ostatní, aby alespoň na chvíli zapomněli na 

své pracovní povinnosti v době nadcházejících dovolených. V těchto měsících končí i pro 

vedení obce jedna poměrně náročná etapa – období realizace velkých projektů v oblasti 

ochrany ţivotního prostředí, kterými byly výstavba ČOV a rekonstrukce kanalizace, 

rekultivace skládky TKO a výstavba sběrného dvora. Všechny tyto akce si kladou jediný, 

ale o to významnější cíl - zlepšení ţivotního prostředí v našem bezprostředním okolí. Na 

tomto místě si někteří z nás určitě poloţí otázku, zda bylo nutné tyto akce realizovat – 

jsou velice finančně náročné pro obecní rozpočet, v některých oblastech zatíţí výrazně 

rozpočty rodin i jednotlivců, znamenají zároveň větší kázeň při dodrţování poţadovaných 

kriterií a prozatím nebyla jejich realizace ţádnou institucí striktně poţadována. 

Předpokládám však, ţe si většina z nás uvědomuje, ţe to, jakým způsobem se k ochraně 

ţivotního prostředí chováme, přejímají nyní i naše děti, které by se velmi těţce 

v budoucnu nešetrného přístupu k ţivotnímu prostředí zbavovaly – vţdyť o dalším vývoji 

v této oblasti budou rozhodovat právě oni. Jako jedna z mála obcí budeme mít tedy 

všechny hlavní zátěţe ţivotního prostředí pod kontrolou. Realizací výše uvedených 

projektů však bylo dosaţeno pouze počátku nové etapy. Nyní záleţí jen na nás, jestl i tato 

zařízení budeme vyuţívat v co moţná nejvyšší míře, v souladu se stanovenými pravidly a 

hlavně s pocitem, ţe vše, co uděláme navíc oproti zavedeným zvyklostem z minulosti, 

má opravdu smysl, ţe to neděláme pouze proto, ţe se to po nás poţaduje. Přeji Vám, 

aby dobrý pocit z toho, ţe dokáţeme vytvořit příjemnější ţivotní prostředí v našem okolí, 

překonal zakořeněný pocit nepotřebnosti vynaloţených aktivit v této oblasti.  

        Vladimír Drbola 

           starosta obce 

Obecní úřad informuje 

Dotace  

Obec Starovičky obdrţela následující dotace: 

 

1. Program rozvoje venkova JmK na akci „Starovičky - 

chodník Tálky II. ve výši 165 tis. Kč na vybudování 

chodníku v lokalitě Tálky II a na části ulice Objíţďka. 

Rozpočet projektu je 330 tis. Kč, spoluúčast obce činí 

50%. 

2. Program obnovy venkova MMR na akci „Starovičky – 

vybudování víceúčelového hřiště“ ve výši 385 tis. Kč na 

vybudování oploceného travnatého hřiště pro děti za 

kabinami. Rozpočet projektu je 550 tis. Kč, spoluúčast 

obce činí 30 %. 

Obci Starovičky nebyla přiznána dotace na akci „Vybudování 

technického zázemí OÚ“, podaná v rámci dotačního titulu 

JmK „Pomoc malým obcím“.                                                                  

                                           foto: nový propagační materiál – k dispozici na obecním úřadě      

Chodník Tálky II. 
     Ve výběrovém řízení na vybudování chodníků v lokalitě Tálky II. a na části trasy od 

transformátoru po obecní úřad v celkové délce 350 m zvítězila firma Stavoč Horní 

Bojanovice s cenou 984,- Kč za běţný metr chodníku šířky 1,5 m. Realizace se 

předpokládá v období srpen – září. 

 

Úprava polních cest 
     Během měsíce července bude provedena úprava polních cest v bezprostředním okolí 

obce recyklátem stavební suti, který je k dispozici v mnoţství 900 tun z výkopů po 

rekonstrukci kanalizace. Předpokládá se úprava asi 1 km cest v šířce cca 3,5 m 

urovnáním terénu, zhutněním podloţí a navezením vrstvy recyklátu o mocnosti 15 cm. 

 

Sečení travních porostů 

     Počátkem měsíce června provedla firma M Donné s.r.o. Hustopeče sečení travních 

porostů podél polních cest a příkopů soupravou traktoru se závěsným příkopovým 

ramenem v ceně 14 tis. Kč. Zároveň bylo provedeno frézování pařezů pokácených topolů 

u transformátoru. 



Skládka Slaměnka  
     Dne 31.5.2011 proběhlo předání 

dokončeného díla „Rekultivace staré 

skládky TKO Slaměnka“. Realizace akce 

proběhla bez problémů, pouze finální 

zaloţení trávníku na ploše 17 000 m
2
 se 

z důvodu suchého počasí mírně 

zkomplikovalo, v případě 

nedostatečného vzrůstu travního 

semene provede firma v rámci 

reklamace ve vhodném období na 

podzim nový podsev. Součástí 

rekultivace bylo vysazení 1440 ks 

sazenic keřů a mělce kořenících stromů 

v celkem 17-ti blocích zamulčovaných 

folií a kůrou. Areál rekultivované skládky 

není oplocený, aby po vzrůstu zeleně 

vhodně zapadl do místní krajiny. Můţete 

se tedy kdykoli přijít na místo podívat a 

posoudit vhodnost záměru a 

vynaloţených finančních prostředků. 

Ukazatele rychlosti 
     V měsíci červnu byla dokončena 

instalace 3 ks informativních ukazatelů 

rychlosti na příjezdech do obce ve směru 

od Hustopečí, Břeclavi a Šakvic. 

Všechny ukazatele mají zároveň 

statistický modul pro zjišťování průjezdu 

jednotlivých kategorií automobilů týkající 

se počtu automobilů i jejich rychlostí – 

statistika bude pravidelně zveřejňována. 

Jiţ po osazení prvního ukazatele ve 

směru od Hustopečí v měsíci květnu se 

projevil jeho mimořádný účinek na 

projíţdějící řidiče daný především velmi 

výraznou signalizací překročení rychlosti 

– změna barvy nápisu, blikající údaj 

s nápisem ZPOMAL a také celkovou 

výškou písma 40 cm, která je u tohoto 

typu přístroje největší moţná. Zařízení 

dodala po předloţení nejvýhodnější 

nabídky firma DAS elektrovýroba 

Němčice u Holešova, cena za všechny 

přístroje byla 207 tis. Kč. 

Vysvěcení kříţe v lokalitě Zace 
     V neděli 3. července ve 14 hod. 

proběhne posvěcení kříţe v lokalitě 

Zace. Tento akt bude veřejný, nebude 

však provázen ţádnými slavnostními 

doprovodnými akcemi. Posvěcení 

vykoná děkan naší farnosti P. Mgr. Pavel 

Kafka. Všichni jste srdečně zváni. 

ČOV – den otevřených dveří 
     Dne 12.7. v 16  hod proběhne 

seznamovací schůzka občanů 

s technologií naší čistírny odpadních vod 

přímo v areálu ČOV Starovičky.  V této 

době se můţete podívat do areálu ČOV, 

kde Vás osoba odpovědná za provoz 

naší kanalizace - Ing. Jedlička spolu 

s obsluhou technologie p. M. Krčkou a  

p. P. Tomkem, provedou celým 

provozem, vysvětlí funkci jednotlivých 

oddělení a objasní, jakým způsobem 

pouţívat splaškovou kanalizaci, co by do 

ní nemělo přijít, případně následky 

nesprávného pouţívání kanalizace. 

Domovní revizní šachty 
     OÚ Starovičky upozorňuje, ţe 

domovní revizní šachty, které byly 

v rámci rekonstrukce kanalizace 

umístěny na domovních přípojkách, jsou 

majetkem jednotlivých vlastníků 

nemovitostí. V případě odcizení poklopů 

či jejich poškození si bude následnou 

opravu zajišťovat kaţdý vlastník sám. 

Zkontrolujte proto dotaţení zajišťovacích 

šroubů tak, aby nebylo moţno tyto bez 

pouţití nářadí odstranit. 

Kalkulace stočného 
     V průběhu minulého měsíce byla 

utvářena kalkulace stočného pro naši 

obec. Podle poţadavků Státního fondu 

ţivotního prostředí musí obec během 

sledovaného 10-ti letého období získat 

na stočném částku 10 mil. Kč, která 

pokryje náklady na provoz ČOV a 

částečnou amortizaci zařízení. První rok 

bude tedy výběr stočného např. 800 tis. 

Kč, dále v závislosti na inflaci aţ 1200 

tis. Kč. Výše stočného byla SFŢP 

nastavena pro r. 2012 na hodnotu        

35 Kč/m
3
, pokud se pouţije pro určení 

kubatury stočného odečet vodoměrů 

firmy VaK Břeclav. Podnikatelské 

subjekty v jejich kalkulaci chybí. 

      Zastupitelstvo obce se rozhodlo 

pouţít pro výpočet stočného směrná 

čísla, kdy je státem stanovena spotřeba 

vody na obyvatele a rok – nyní je tato 

hodnota 36 m
3
. Je to metoda 

administrativně jednodušší a také ve 

většině případů spravedlivější – hodně 

domácností pouţívá vodu z dešťových i 

kopaných studní, která by jinak nebyla 

do kalkulace stočného zahrnuta. 

Podnikatelské subjekty do výpočtu nyní 

jiţ samozřejmě zařazujeme. Abychom 

tedy dosáhli předepsané trţby za stočné, 

musí být podle našeho modelu cena    

25 Kč za 1m
3
 při pouţití směrných čísel. 

Při pouţití mnoţství dle odečtu 

vodoměrů by bylo stočné 31 Kč za 1 m
3
 

(stočné fy VaK Břeclav bylo pro letošní 

rok stanoveno ve výši  35,20 Kč). Dále je 

moţno sníţit tuto hodnotu podle 

skutečných provozních nákladů např. po 

roce provozu aţ o 10%. Všechny změny 

musí ještě schválit SFŢP, aby nedošlo 

ke krácení dotací. 

     Z tohoto krátkého výčtu informací je 

patrné, ţe se podmínky SFŢP ve 

srovnání s minulými lety výrazně 

zpřísnily. Je to dáno tím, ţe velká část 

obcí neprováděla výběr stočného tak, 

aby měly pro případ větší opravy 

vytvořený rezervní fond, ze kterého by 

byly schopny tuto opravu financovat. 

Obce se tímto dostaly do velkých 

finančních problémů a ohrozily tím 

udrţitelnost jejich dotovaného projektu.  

     Pokud bude tedy vše schváleno podle 

našich představ, mělo by být stočné pro 

letošní rok vybráno pouze za druhou 

polovinu roku v navrhované výši           

25 Kč/m
3
. Obec musí mít také s kaţdou 

domácností sepsánu smlouvu o 

odvádění splaškových vod. S 

domácnostmi, které dosud nezaplatily 

platbu za projektovou dokumentaci 

přípojek a revizních šachet nebudou 

smlouvy uzavřeny - vlastníci těchto 

nemovitostí doloţí do konce roku 

likvidaci všech splaškových vod dle 

vodoměru VaK. Totéţ platí pro 

domácnosti, které nebudou mít revizní 

šachtu na svých domovních přípojkách 

v místech, kde projekt rekonstrukce 

kanalizace neprobíhal.                      (VD) 

CZECH POINT 

     Dne 1. 12. 2009 byla spuštěna i na 

místním obecním úřadě sluţba CZECH 

POINT. Od tohoto data si mohou nejen 

občané, ale kterákoliv jiná osoba 

(projíţdějící, návštěvy atd.) přijít na OÚ  

pro výpisy např. z katastru nemovitostí, 

rejstříku trestů, zjistit své bodové 

hodnocení řidiče aj.  

K 15.6.2011 bylo vydáno: 

Výpisy z katastru nemovitostí            28 x  

Výpis z obchodního rejstříku               4 x  

Zneplatnění přístupových údajů          3 x 

Bodové hodnocení řidiče                     9 x 

Výpis z ţivnostenského rejstříku         2 x 

Rejstřík trestů                                   25 x.   

     Systém CZECH POINT  se vyuţívá 

např.  při evidenci obyvatel. Zapisuje se 

do něj kaţdý nově přihlášený občan, 

kaţdá změna trvalého pohybu v rámci 

obce aj. Tento systém byl spuštěn od    

1. 7. 2010 a jen v naší obci bylo takto 

zapsáno k datu 15. 6. 2011 celkem 56 

změn.  

     Dále je CP vyuţíván při autorizované 

konverzi dokumentů z elektronické do 

listinné podoby a obráceně -  z listinné 

do elektronické.  Pro potřeby obce je tato 

konverze prováděna z moci úřední 

bezplatně.  

Ceník sluţeb 

Obchodní rejstřík 100 Kč, za kaţdou 
další stranu 50 Kč, 
Ţivnostenský rejstřík 100 Kč, za kaţdou 
další stranu 50 Kč, 
Katastr nemovitostí 100 Kč, za kaţdou 
další stranu 50 Kč, 
Rejstřík trestů 50 Kč, za kaţdou další 
stranu 0,- Kč, 
Bodové ohodnocení řidiče  100 Kč za 
jednu stranu, 
Autorizovaná konverze dokumentů -        
1 strana 30 Kč.                                 (IS) 



Odkanalizování odpadních vod a zahájení zkušebního provozu ČOV  
   

     Od roku 2010 probíhala v naší obci výstavba jednotné 

kanalizace a čistírny odpadních vod (ČOV). Cílem projektu 

byla  výstavba mechanicko-biologické ČOV o kapacitě 800 EO 

a současně výstavba kanalizace v délce 8,427 km, vč. dom. 

přípojek. Tento projekt v hodnotě 79 mil. Kč je spolufinancován 

Státním fondem ţivotního prostředí ČR v rámci Operačního 

programu ţivotního prostředí. 

     Zkušební provoz  ČOV byl zahájen v květnu letošního roku. 

Na čistírně odpadních vod bude moţno odstranit 25,58 t/rok 

organického znečištění vyjádřeného jako CHSKCr a 12,15 t/rok 

nerozpuštěných látek. Dokončením akce probíhá likvidace 

odpadních vod v souladu s vodním zákonem (č. 254/2001 Sb.) 

v platném znění a významným způsobem přispěje ke zlepšení 

ţivotního prostředí a vodního stavu pod ČOV. 

  

     Čistírna odpadních vod je navrţena na připojení 800 

ekvivalentních obyvatel s max. denním přítokem odpadních 

vod 265 m
3
. ČOV byla navrţena a následně realizována jako 

mechanicko-biologická, kdy biologické procesy umoţňují 

zejména odstranění organických látek, nerozpuštěných látek a 

dusíku. Po přítoku na ČOV jsou odpadní vody přečerpány na 

úroveň, která umoţňuje její další průtok systémem čištění 

pouze gravitačně. Vzhledem k vybudované jednotné kanalizaci 

jsou na ČOV přiváděny i dešťové vody. Tyto jsou částečně 

akumulovány v dešťové zdrži, ze které jsou po ukončení 

dešťových událostí napouštěny zpět do čistírny. Jako první 

dochází k průtoku odpadní vody přes mechanické čištění, které 

se skládá ze zařízení odstraňujících z odpadní vody hrubé 

nečistoty. Tato zařízení se nazývají česle a lapák písku. 

Zachycené hmoty jsou ukládány v kontejnerech a následně 

odváţeny na skládku odpadů Hantály. Takto předčištěné 

splašky natékají gravitačně do biologické jednotky, coţ je 

kruhová ţelezobetonová nádrţ o průměru 7,9 m a hloubce   

7,9 m, zapuštěná pod úroveň terénu. V tomto hlavním objektu, 

který tvoří srdce celé čistírny, dochází mikrobiální činností 

širokého spektra mikroorganismů k biochemickému rozkladu 

organického znečištění obsaţeného v odpadní vodě. To vše za 

účinného promíchávání a provzdušňování. Provzdušňování 

aktivační směsi je nezbytné vzhledem k nutnosti zajištění 

ţivotních podmínek přítomných mikroorganismů. Mnoţství 

přiváděného vzduchu je regulováno a to časovým programem 

a současně i instalovanou kyslíkovou sondou. Zdroje vzduchu 

a míchání aktivovaného jsou totiţ hlavními spotřebiteli 

elektrické energie a jejich provoz významně ovlivňuje 

ekonomiku provozu ČOV.  Součástí aktivačního čistícího 

procesu je i takzvané biologické odbourávání amoniakálního 

dusíku, tzn., ţe je z vody odstraněna valná část dusíku ve 

formě plynného dusíku. Taktéţ v této nádrţi dochází k 

odbourávání fosforu za pouţití ţelezitých solí. Aktivační směs 

dále natéká do dosazovací nádrže, ve které dochází k oddělení 

vyčištěné vody a kalu. Vyčištěná voda pak protéká přes měrný 

objekt do recipientu, kterým je bezejmenný přítok Štinkovky. 

     Nedílnou součástí ČOV je kalové hospodářství. Popsanou 

biologickou činností mikroorganismů dochází k jejich růstu, 

čímţ vzniká jejich přebytek. Přebytečný biologický kal se pak 

čerpá čerpadly do kalojemu, kde se postupně gravitačně 

zahušťuje a následně bude odváţen k dalšímu zpracování na 

ČOV Hustopeče. 

     Celá řada procesů probíhá na ČOV automaticky, přesto 

zbývají činnosti, které je nutné provádět manuálně, a 

neobejdou se bez přítomnosti obsluhy. 

     Jakost vypouštěné odpadní vody je dána vodoprávním 

rozhodnutím MěU Hustopeče, které udává maximální 

koncentrace jednotlivých ukazatelů znečištění. V intervalu 1x 

měsíčně jsou odebírány kontrolní vzorky a to jak na vstupu, tak 

zejména na výstupu z ČOV.  

     Jenom pro zajímavost od zahájení provozu ČOV  bylo 

vyčištěno cca 20 000 m3 odpadních vod. Přestoţe se jedná o 

zahájení provozu, je účinnost čištění odpadních vod jiţ nyní 

vysoká a např. odstraňování organického znečištění je        

98,8 procentní. 

     Velkým kladem celé stavby je vysoká napojenost obyvatel 

na kanalizační síť.  Je nutné v této souvislosti poznamenat, ţe 

provoz ČOV, jednotlivých strojů a zařízení, ekonomická 

náročnost čištění odpadních vod bude závislá na jednotlivých 

producentech odpadní vody, tedy vás občanech. Čistírna byla 

vybudována pro likvidaci odpadních vod komunálního 

charakteru, tedy splaškových vod vznikajících v obytných 

celcích a zařízeních občanské vybavenosti. Zde produkované 

odpadní vody mají víceméně kvalitu ustálenou a takto je ČOV 

projektována.  V případě, kdy dochází nezodpovědným 

jednáním k porušení zákonných norem a do odpadní vody jsou 

převáděny zcela odlišné druhy odpadů - hadry, pleny atd. 

jedná se porušení zákona o odpadech.   Jako další příklad lze 

uvést drtiče odpadů, které jsou často prezentovány jako 

moderní a hygienický způsob odstraňování odpadu 

z domácnosti. Odpady, vznikající pouţíváním domácích drtičů 

kuchyňských odpadů, nejsou odpadními vodami a jedná se 

opět o porušení platné legislativy. Pokud tento fakt pominu, je 

do kanalizační sítě přiváděno nadměrné mnoţství potravy pro 

neţádoucí hlodavce. Následně můţe být na ČOV negativně 

ovlivněn chod zejména čerpadel - následný servis popř. opravy 

přestavují zvýšení provozních nákladů.  

     Celá řada občanů je většími či menšími vinaři. Odpady ze 

zpracování a výroby vína, pokud se dostanou do odpadní 

vody, patří společně s lihovarnickými výpalky mezi významné 

formy znečištění, které negativně ovlivňují chod celé ČOV. 

Jedná se totiţ o odpady, které jsou dobře biologicky 

odbouratelné a pro provoz ČOV to znamená okamţité a 

významné zvýšení spotřeby kyslíku, mnohdy nad rámec 

moţností technologického zařízení. Pro zajímavost  1m
3
 

zbytků po pálení meruněk či švestek představuje znečištění, 

které vyprodukuje 500 obyvatel za celý den. 

 

     Opakovaně si připomínejme, ţe „voda je ţivot“. Myslíme 

však vţdy přitom tu vodu čistou. Z vody znečištěné nemůţe být 

ani ten ţivot kvalitní a zdravý. Udrţme zdravý rozum a 

neznečišťujme vodu obecně jen za cenu pohodlí. 

 

     Pokud vás zajímá chod zařízení ČOV, instalované zařízení 

a celá problematika čištění odpadních vod, přijďte na den 

otevřených dveří, který  proběhne dne 16.6. 2011. 

                                                                  Ing. Jaroslav Jedlička  
 

Svoz odpadu - popelnice 
 

Červenec                           Srpen 
 
Středa 13.7.2011               Středa 10.8.2011 
Středa 27.7.2011               Středa 24.8.2011 



Společenská kronika 
 

Ţivotní jubilea 
 

V měsíci květnu oslavili významné životní jubileum: 
 

pan  Zdeněk Prát – 50.narozeniny, 

paní Bronislava Kalousková – 60.narozeniny. 

 

V měsíci červnu oslavila významné životní jubileum: 
 

paní Jarmila Vágnerová – 80.narozeniny. 

 

Oznámení 
 
Oznamujeme, ţe dne 18.6.2011 byli oddáni 

slečna Lucie Bízová, bytem Starovičky 59 

a pan Petr Děcký, bytem Trojanovice. 

Srdečně blahopřejeme.  
 

Digitální pozemní televizní vysílání ve Starovičkách (DVB-T) – aktualizace 
 

     Váţení spoluobčané, rád bych upřesnil některé 

informace uvedené v minulém Starovičském zpravodaji. 

Během dvou měsíců se toho stalo docela dost: 

 

1. Skončila TV Public v multiplexu (MUXu) 3. 
2. V MUXu 4 (64. kanál, Brno) začala vysílat TV Metropol 

(praţská televize). 
3. Skončilo vysílání rakouského MUXu C ze St. Pöltenu  

(38. kanál, P3TV). 
4. Začátkem června skončilo analogové vysílání z Jihlavy, 

Třebíče, Bratislavy, Veľké Javoriny a částečně Borského 
Mikuláše (kanály: 25, 27, 28, 39, 44, 54, 56, 59, 
programy: ČT1, Prima, STV1, STV2, Markíza). 

5. Bez větších problémů lze naladit na 59. kanálu z Brna 
Hádů Primu love. (Ta by měla být pro naši obec ještě více 
dostupnější na 30. kanále z Jihlavy - po ukončení 
analogové Primy z Pálavy, 
viz níţe. 

 

Předkládám harmonogram o 

tom, co nás v televizním 

vysílání čeká a nemine: 

 

1. Dne 29. 6. začne vysílání 

finálních slovenských 
multiplexů (STV1, STV2 a 
dva dny i STV3 chytneme 
ihned na kanále 56 
z Bratislavy, Markízu, TV 
Doma, Joj a Joj plus 
chytneme na kanále 27 po 
vypnutí „naší“ ČT1 na 
Pálavě). 

2. Dne 1. 7. o půlnoci 
definitivně skončí analogové vysílání pro naši obec – 
vypne se totiţ ČT1 z Pálavy a Brna (26. a 46. kanál), Nova 
(Brno, 9. kanál) a Prima (Pálava, 30. kanál). Od této chvíle 

uţ budeme moci analogově přijímat pouze minimum 
programů, a to zhruba: Primu (Břeclav, 60. k.), STV1 
(Bratislava, 2.k.) a STV2 (B. Mikuláš, 37.k.). Úplná tzv. 
analogová tma nastane v listopadu tohoto roku. 

3. Dne 15. 7. – letos (!) – bude vypnut přechodný 
slovenský multiplex (Bratislava, k.66, programy STV1, 
STV2, Markíza, Joj). Z výše uvedeného vyplývá, ţe pokud 

chceme dále mít slovenské programy, musíme to mezi 1. a 
15. červencem nějak řešit. Pokud jiţ Slováky máme 
digitálně, buď přetočíme anténu ze směru Bratislava na     
B. Mikuláš (stejný kanál, ale pravděpodobně se téţ brzy 
vypne, jen ještě není známo, kdy) nebo, a to je daleko lepší 
řešení, upravíme anténu a rozvody pro příjem nových dvou 
MUXů. Univerzální rada neexistuje, protoţe co barák, to 
jiné příjmové podmínky. Ze všeho nejdříve zkusíme přeladit 
plochou televizi nebo set-top-box. Pokud hned naladíme 
slovenské programy (viz výše bod č.1), máme vyhráno. 
Pokud ne, tak mrkneme na půdě na rozvody z antény. 
Objevíme-li tam slučovač s označením REST/K66, musíme 
ho vyměnit za REST/K27+56 nebo REST/K26+55 nebo 
REST/K26+56. Zatím těţko říct, kdyţ se ještě nevysílá. 
Jisté je, ţe slovenský 27. kanál je blízko 29. kanálu 
(Pálava, programy ČT) a protoţe musíme mít na Slováky 
samostatnou anténu, sice oba kanály sloučit půjde, ale 

vţdy bude někde ztráta. Pokud máte 
jednu anténu směr Pálava a druhou 
(vertikálně nastavenou) směr 
Bratislava, bude pravděpodobně lepší 
REST/27+56, z Pálavy jde dost silný 
signál, a tak by ztráta nemusela nic 
znamenat. Slučovač (cca 160 Kč) 
pořídíme na zakázku v Omko digital v 
Brně (Staňkova ul.) nebo by ho mohli 
objednat v prodejně elektro v 
Hustopečích (Nemeškal prodejna se 
nachází u technických sluţeb a 
benzínky SHELL). Pokud ani přesto 
signál nenaladíme, bude asi v anténě 
(v černé krabičce u dipólu) 
předzesilovač 66. kanál. Ten musíme 
nahradit symetrizačním členem (cca 
50 Kč), který koupíme tamtéţ. Pokud 

bude přes uvedené kroky signál nekvalitní, zapojíme na 
půdě mezi anténu a slučovač ještě průběţný 
širokopásmový předzesilovač (21 dB, K21-69), stojí nějak 
mezi 200 a 300 Kč. Neţ začneme dokupovat „krabičky“, 
doporučuji „slovenskou“ anténu na zkoušku zapojit přímo 
do domovního zesilovače. 

 

Přeji vám co nejvíc TV programů, v případě nesnází doporučuji 

obrátit se na nějakou kvalitní anténářskou firmu. 

Robert Zeman, dipl. um.  



Finanční poradna 
 

1) Jak mohu spořit na důchod? V bance mi nabídli pouze penzijní připojištění. 

Moţností jak spořit na přilepšení „podzimu ţivota“ je více. Různé způsoby přinášejí 

výhody i nevýhody, které se pokusím ve zkratce vysvětlit. Klasické penzijní připojištění je 

produkt, v jehoţ názvu je jasně dáno, ţe je to jakási moţnost jak se připojistit k penzi, 

bohuţel to není úplně nejlepší varianta. Reálné zhodnocení je jen mírně nad 1%. Výhody 

jsou příspěvky zaměstnavatele či státní příspěvky. Spoření na důchod přes ţivotní 

pojištění je jednou z dalších moţností. Ale aţ na daňové úlevy, ve srovnání 

s investováním do podílových fondů je rozhodně draţší záleţitostí (u pojištění jsou vţdy 

vyšší poplatky). Pokud máte investiční ţivotní pojištění, tak vaše peníze se zhodnocují 

úplně stejně, jako kdybyste měl tyto peníze zainvestovány v programu pravidelných investic. Pojištění by mělo hlavně být pojištění, 

nikoliv spoření. Moţností jak spořit na důchod tento výčet nekončí. Zaopatřit se větším počtem potomků, kteří o Vás budou vzorně 

pečovat, je také moţnost, jak nebýt odkázán pouze na státní důchod. Další alternativní investice jsou i vlastní podnik či nemovitosti 

na pronájem. I zde platí zásada obezřetnosti, a proto je vhodné vyuţít různě rizikové varianty a nespoléhat pouze na jeden 

produkt.  

 

2) Jsou fondy bezpečné? Jaké tam je zhodnocení? Jaká jsou rizika? Je více druhů těch fondů?  

Asi máte na mysli podílové fondy. Těchto fondů existuje celá řada, v nichţ se výrazně liší riziko a tedy i výnos. Proto ve financích 

platí jedna známá poučka: „Vyšší výnos je vykoupen vyšším rizikem“. A na druhou stranu, kdyţ chci mít velkou jistotu, ţe se moje 

investice nesníţí, tak nemohu čekat, ţe za to budu mít závratné zisky a ještě v krátkém čase. Proto bych ve zkratce popsal 

základní tři druhy fondů.  

• Fond peněžního trhu  

Fond peněţního trhu prostředky investorů půjčuje na peněţním trhu, ukládá je na termínované vklady u bank a nakupuje státní 

pokladniční poukázky a dluhopisy s krátkou dobou splatnosti. Riziko, jak z toho vnímáte, je malé, také výnos se pohybuje okolo    

2-3%. Doporučená doba investování je do 2 let.  

• Dluhopisový fond 

Dluhopisové fondy nakupují především státní a firemní dluhopisy. U firemních mají přednost dluhopisy důvěryhodných a velkých 

společností. Riziko, ţe zkrachuje firma oproti státu, je mírně vyšší, a proto je i vyšší výnos přibliţně 4 – 5%. Doba investování se 

nám prodluţuje na 4 aţ 5 let. 

• Akciový fond 

Akciové fondy většinu prostředků ukládají do akcií zahraničních nebo českých firem. Rizikovost fondu se odvíjí od toho, do jakých 

firem a v jakých zemích fond investuje. Proto výnos v dlouhém období. Je tedy potřeba investovat v delším časovém horizontu a 

pak výnos můţeme očekávat okolo 7 - 9%. Doba se nám výrazně prodlouţí na doporučovaných 9 – 12 let. Potom můţeme 

relevantně mluvit o následujícím výnosu. Pokud Vám někdo slibuje vyšší výnosy za krátkou dobu, tak je to buď opilec nebo lhář, 

který láká duše do „letadla“.  

 

     Volba vhodného podílového fondu závisí především na investičním horizontu. Investiční horizont, jinými slovy, znamená 

odpověď na otázku, jak dlouho chce mít klient peníze v podílovém fondu uloţeny a jakou volnost chce mít při jejich výběru. 

David Tomek 

Vítání občánků 
      První vítání občánků v letošním roce 
připadlo na sobotu 30.4.2011. Tohoto 
slavnostního okamţiku se zúčastnilo 
celkem 8 nádherných miminek v 
doprovodu svých rodičů, nejbliţších 
členů rodiny a přátel. Nově uvítanými 
občánky Staroviček jsou: Jiříček Jakš 

(tatínek Jiří Jakš a maminka Zuzana 
Kytlicová), Lukášek Zeman (tatínek 

Robert a maminka Pavlína), Leošek 
Kuja (tatínek Leoš a maminka Sabina), 
Davídek Tomek (tatínek David a 
maminka Taťána), Daneček Tomeška 

(tatínek Luděk a maminka Andrea), 
Vojtíšek Gábor (tatínek Slavomír a 
maminka Ivana), Gabrielka Halachová 
(maminka Jitka) a Honzíček Winter 

(tatínek Jan a maminka Alena). Krátký 
kulturní program v 
podobě písniček, 
básniček a čteného 
slova byl doplněn 

slavnostním 
proslovem pana 
starosty Vladimíra 
Drboly. Nedílnou 
součástí tohoto 
vítání bylo předání 
pamětního listu, 
dárkového poukazu 
a květin. Některá 
miminka bedlivě 
sledovala celý 
program, jiná 

spokojeně spinkala, Lukášek Zeman si 
zpěv našich zpěvaček (paní Panicové, 
paní Galečkové a paní Drbolové H.) 
přímo uţíval, oproti tomu Davídek 
Tomek nechtěl slyšet ani tón. Kaţdé 
miminko je jiné a přitom jsou všechna tak 
nádherná. Další vítání občánků 
Staroviček by se mělo uskutečnit v září 
letošního roku.                                  (RH) 



KADET – divadelní představení „Okénko“ 
 
     Okénko aneb dočasná ztráta paměti způsobená poţitím 
většího mnoţství alkoholických nápojů. A přesně takové 
okénko postihlo hlavního hrdinu divadelního představení 
spolku Kadet, které mělo premiéru v sobotu 4.6.2011. Jak si jiţ 
divadelní nadšenci zvykli, kaţdé jaro se divákům představí 
ochotníci s nově nastudovanou divadelní hrou. Pro letošní rok 
zvolila reţisérka, paní Haluzová, hru Olgy Scheinpflugové 
„Okénko“. Nastudování této hry se nepatrně lišilo od těch 
předešlých. Jednak předtančení herců přímo před diváky bylo 
něčím zcela novým a další novinkou bylo obsazení dvou rolí 
hostujícími divadelníky. V roli docenta etiky Johánka se 
představil starovičskému publiku pan Zbyněk Háder a v roli 
studenta Divíška jeho syn Juraj. Divák tak mohl sledovat ve 
čtyřech dějstvích příběh toho, co všechno můţe způsobit pár 
skleniček alkoholu navíc. Paní Dynybylovou ztvárnila paní 
Zlatka Galečková a vévodila tak celému představení, ve 
kterém snad nebylo ani malých rolí. Kdo nestihl tento kus 
zhlédnout v sobotu večer, měl jedinečnou příleţitost se potěšit 
nevšedním hereckým uměním celého divadelního kolektivu v 
neděli od 18. hodin. Velký potlesk a květiny nejen od pana 
starosty při sobotní premiéře byly velkou odměnou pro ochotníky za nespočet hodin strávených na zkouškách a při technických 
přípravách. Od reţisérky představení dostali herci sladkou odměnu v podobě oplatky, coţ byla vzpomínka na úplně první divadelní 
kus, který ochotníci odehráli. Poděkování patří všem, kteří se podíleli na zdárném průběhu a uskutečnění této hry a samozřejmě 
také hercům za vynikající výkony.                                                                                                                                                   (RH) 

 

Z naší školičky 
 

Z mateřské školky 
  

     V pátek 29.4. se všechny děti v 

mateřské škole změnily v čarodějnice, 

jeţibaby, čaroděje a jiné podobné 

příšerky. Navštívili jsme základní školu a 

paní kuchařku, kde jsme se představili 

malým zaklínadlem. Sluníčko nám 

svítilo, tak jsme mohli vyrazit do ulic naší 

obce. Cestou jsme vyzkoušeli naše 

dopravní prostředky, zdali jsou po roce 

ještě v dobrém technickém stavu. 

Všichni jsme se bezpečně vrátili do 

našeho doupěte "U bílého pavouka". Tak 

zase za rok. 

 

  Den 13.5. připadl na pátek a do naší 

školy zavítal mistr kouzelník. Děti vţdy 

bedlivě pozorují jeho ruce, jak provádí 

svá kouzla v domnění, ţe přijdou na to, 

jak to dělá. Některé děti si kouzelník zve, 

aby mu při jeho kouzlech pomáhaly. Z 

toho mají děti vţdy velikou radost. 

 

   V neděli 29.5. jsme přivítali rodiče a 

přátele školy v kulturním domě na naši 

školní akademii. Kdo by neměl rád 

pohádky. A tak jsme naše vystoupení 

zaměřili právě na ně a putovali jsme z 

pohádky do pohádky. Jako kaţdý rok 

jsme se pečlivě na tuto akci připravovali, 

abychom předvedli, jak jsme šikovní a co 

všechno umíme. 

     Poděkování patří hlavně maminkám, 

které pro své ratolesti připravily krásné 

kostýmy. Těšíme se na další spolupráci. 

 

    Den 1.červen jiţ několik let patří všem 

dětem světa. I my jsme pro naše děti 

připravili Dětský sportovní den. Děti se 

předvedly v různých disciplínách a 

zdokonalovaly tak svoji zdatnost, 

vytrvalost. Motivací v co nejlepší 

výsledek byla sladká odměna v podobě 

zmrzliny, drobných sladkostí a diplomu. 

Třeba se nám zrodí nová Špotáková, 

Juška, Šebrle. 

 

Dopravní výchova 

   Celé 2 týdny jsme si ve 

školce povídali o dopravní 

výchově. Seznamovali 

jsme se s dopravními 

značkami, jak správně 

přecházet, jak se chovat v 

blízkosti vozovky. Protoţe 

se stále více rozmáhá 

cyklistika, vznikají stále 

nové cyklistické stezky, 

vyhlásili jsme si cyklistický 

den. Kola máme všichni, 

tak jsme toho vyuţili. Děti 

si vyzkoušely zručnost na 

kole, slalom a pak jsme 

vyjeli směr "Podkova". Cestu děti zvládly 

na jedničku. Dodrţovaly rozestupy, 

hlídaly si pravou stranu. Na místě jsme si 

chvíli odpočinuli, pozorovali jsme hmyz a 

nabírali sílu na cestu zpátky. ¨ 

     Všem dětem se tento cyklovýlet moc 

líbil. 

   Co nás ještě čeká do konce 

školního roku? 

 - dopolední výlet do Hustopečí 

(vycházka za vodníkem k rybníku, 

prohlídka farmy Valkýra) 

- v úterý 28.6. pojedeme na školní výlet 

do Dinoparku Vyškov 

- ve středu 29.6. proběhne pasování 

předškoláků na školáky, společné 

odpoledne s rodiči, rozloučení se  

školním rokem a táborák.              

                                               kolektiv MŠ 

foto vlevo: cyklovýlet k „Podkově“          

     vpravo: čarodějnice ve školce  



Ze základní školy 

Dětský den 1.6. 2011 

     U nás ve škole, jsme Den dětí oslavili tak, ţe jsme si 
uspořádali čtyřboj. Zahájili jsme ho hned ráno. Zapisovatelky 
časů a vzdáleností nám dělaly paní učitelky H.Meredová a 
I.Bajková. Nejprve jsme měli sprint na krátkou vzdálenost a 
potom hod do dálky. Poté jsme si udělali přestávku, napili se, 
dostali za školní akademii nanuky a šli jsme zase pokračovat. 
Další disciplína byla skok do dálky a vytrvalostní běh. Nakonec 
jsme disciplíny ukončili a šli jsme si rozdat diplomy. Kaţdý 
dostal diplom za 1., 2. nebo 3. místo a všichni dostali 
upomínkový list na tento den. A ještě k tomu nechyběla sladká 
odměna - bonbony.                                           Libor Barvík, 5.tř. 

Den dětí 

     Ve středu 1.6. jsme byli natěšení, ţe budeme od rána 
venku, protoţe byl Den dětí. Pršelo nám ale, a tak jsme museli 
jít do tělocvičny. Tam jsme sportovali a soutěţili v různých 
disciplínách. Skákali jsme přes švihadlo, kdo udělá víc skoků 
bez chyby za sebou, šplhali jsme, házeli na cíl s míčky a hráli 
rychlou vybíjenou Pak přestalo pršet a my jsme mohli jít na 
hřiště, kde jsme v závodění pokračovali. Běhali jsme ve 
skupinkách a házeli jsme a skákali do dálky. Vrátili jsme se do 
školy a paní ředitelka nám všem rozdala ledňáky, byly moc 
dobrý. Na závěr nám v druţině paní učitelky rozdaly diplomy a 
my jsme si pak uţ jen hráli.                            Nela Smutná, 3. tř. 
    Den dětí je, ţe mají děti svátek. A celý den si jenom hrajeme. 
Na hřiště přijel skákací hrad a plnili jsme různé úkoly. A byl tam 
skákací hrad, sádrová ruka a navlékali jsme korále a mohli 
jsme si něco namalovat na ruku. A to je vše.      Š.Cigánek, 2.tř.  

Výlet do Šakvic 

     Byl pátek 13.6. 2011 (říká se, ţe je to smolný den) a my 
jsme jeli na výlet na kolech s paní vychovatelkou Ivou a Luckou 
do Šakvic do preparační dílny k panu Francovi na prohlídku 
vycpaných zvířat. A vůbec podívat se na to, jak taková práce 
vypadá. Exkurzi nám zařídila paní ředitelka. Cesta tam byla 
klidná. Jeli jsme asi 45 minut. Kdyţ jsme vešli do budovy, byla 
tam chodba dlouhá asi 4 metry a byla celá obloţená dřevem. 
Na obou krajních stěnách byli vycpaní baţanti, špačci, koroptve 
a všechno moţné. Poté jsme prošli asi 4 obrovské místnosti, 
kde byli hroši, 2 velcí medvědi, divoká prasata, gazely, lišky, 
baţanti a všechna moţná zvířata. Prošli jsme dvorem do 
místnosti, kde byl asi 3 metrový slon uţ hotový, vycpaný. Pan 

Franc nám dokonce dovolil navštívit místnost, kde se zvířata 
vycpávají.    
 Postup při vycpávání: 

    1. Udělá se polyuretanový odlitek zvířete. 2. Navlékne se 
vlhká kůţe daného zvířete. 3. Kůţe se přišpendlí, aby se 
nesmrštila, a poté se nechá uschnout. Tento proces trvá asi 2 
měsíce a pak uţ se jenom dodají oči a je to. Po návštěvě jsme 
jeli na zmrzlinu. Tam jsme byli asi 30 minut a jeli jsme domů. 
Cestou nebylo ţádné zranění, takţe tvrzení, ţe 13. pátek je 
nešťastný den, se nepotvrdilo. Pro mě byl naopak velmi 
zajímavý.                                                          Libor Barvík, 5.tř. 

Kouzelník 

     Dne 13.5.2011 nás ve škole navštívil kouzelník. Přijel po 
druhé vyučovací hodině. Pomáhali jsme mu vykládat věci a 
nosili jsme je do druţiny. Celou hodinu nám představoval svá 
kouzla. Na začátku nám říkal, ţe se s ním nemáme hádat. U 
jednoho kouzla nám říkal, ţe se s ním hádáme, ale my jsme 
mu jen kladli otázku a on se nedal odbýt a trval na svém. To 
kouzlo jsme ale objevili, uţ kdyţ jsme nesli kouzelnické 
rekvizity do druţiny. Představení bylo super zábavné, neţ jsme 
se nadáli, byl tu konec a kouzelník odjel.                                                                                     
                                                                       Adam Buchta, 5.tř. 

Testování SCIO 

     Jak uţ jsem se v minulém čísle zmiňovala, zúčastnila se 
naše škola v průběhu měsíce dubna celostátního testování škol 
v různých kategoriích. V červnu přišla na školu souhrnná 
srovnávací zpráva, která jasně a přesně udává, jak si naše 
škola stojí mezi školami, které se testování účastnily. Výsledky 
nám udělaly velkou radost. Ve všech kategoriích jsme 
hodnoceni nadprůměrně. Dokazuje nám to, ţe práci, kterou 
děláme, odvádíme dobře, a ţe i na malých školách a ve 
spojených třídách se mohou ţáci vzdělávat kvalitně. S tímto 
souvisí i další úspěch. Letos se hlásili z 5. ročníku na 
gymnázium 2 ţáci a úspěšnost přijetí byla 100%, protoţe oba 
byli přijati.  Oba navíc podali vynikající výkon u přijímacích 
zkoušek. Jeden ţák se umístil na 1. místě a druhý na místě 17. 
z 34 uchazečů o přijetí. Tento výborný výsledek nás nesmírně 
těší a chlapcům přejeme, aby se jim i nadále ve studiu takto 
dobře vedlo.    
                                                                                            (Wal) 

Fotky nahoře – příprava kostýmů v ZŠ, rozloučení s žáky 5.tř.,                                                           fotky dole - Dětský den v MŠ   

 

 

 

 

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Jak jsme nacvičovali školní akademii na ZŠ 
     Letošní akademii máme za sebou a věřím, ţe se rodičům a 

všem co se přišli podívat, líbila. Akademie byla zaměřená na 

poznávání světadílů a některých států Evropy, mezi něţ 

samozřejmě patří i Česká republika. Informace si ţáci našli 

sami a také si sami napsali komentáře. Dále si pak promysleli 

scénky a výstupy, podle toho kdo co umí, co rád dělá a také na 

co je talentovaný. Při tvorbě programu hojně vyuţívali internetu. 

     Rámec a propojení celého programu akademie zajistila paní 

učitelka Meredová. Na nácviku a zabezpečení rekvizit, kulis a 

kostýmů se podílely všechny pedagogické pracovnice a já jsem 

zajistila ještě technické zázemí – ozvučení. Myslím, ţe se 

akademie povedla a všichni přítomní se dobře pobavili.  

                            Za celý kolektiv ZŠ  Mgr. Walterová Dana, ř.š.  

Co nás ještě čeká 
     V pondělí 20.6. odjíţdíme na 5 dnů tz. do 24.6. na školu v přírodě do Podmitrova. 

Rekreační středisko se nachází blízko města Velká Bíteš a od Staroviček je vzdáleno 

necelých 100km. Je umístěno v údolí obklopeném lesy pod malebnou zříceninou hrádku 

Mitrov. Program školy bude zaměřen hlavně na ekologii a uţ se všichni těšíme, ţe si 

uţijeme krásné přírody a čistého vzduchu.                                                                       (Wal) 

Dinopark 
     Dne 28.6. pojedeme ještě na výlet do Vyškova do Dinoparku.  

Konec školního roku 
     Dne 30.6. nastává ten tolik touţebně očekávaný den všemi ţáky – konec školního roku. 

My se spolu na dva měsíce rozloučíme slavnostním předáním vysvědčení a zhodnocením 

celého roku. Já bych za celý kolektiv chtěla všem dětem popřát krásné a pohodové 

prázdniny, rodičům příjemné proţití dovolené. Ţákům 5. ročníku, se kterými se po 

prázdninách uţ bohuţel neuvidíme, přeji, aby se jim na dalších školách vedlo minimálně tak 

dobře jako u nás a s ostatními ať se ve zdraví sejdeme na začátku nového školního roku 

2011/2012.                                                                                                                        (Wal) 

Jak jsme se rozloučili s učivem geometrie 
     Na úplně poslední hodinu geometrie jsme se všichni hrozně těšili. Paní ředitelka nám totiţ slíbila, ţe budeme stavět z kostek, 

ale pořád to oddalovala. Aţ právě v poslední hodině řekla, ţe si máme donést kostky, ţe nejdřív postavíme to co je v učebnici a 

pak, ţe si zahrajeme na architekty. A podívejte se, jak to dopadlo:                                                                              ţáci 3. – 5. roč. 

 

Škola v přírodě 
     Na tuto školu v přírodě se moc těšíme, minulá byla super, 
nejvíce se těšíme na diskotéku. Také na výlety do lesa a na 
hraní na hřišti. Na ŠVP budeme asi 5 dnů. Zkouška odvahy 
bude ve zřícenině. A hrozně se těšíme na bazén.  
             Barvík Libor, 5.tř., Marek Zach 4.tř., Adam Buchta, 5.tř. 
    Těšíme se na školu v přírodě. Protoţe je tam zábava. Těším 
se na stezku odvahy. Budeme tam hrát hry. Půjdeme na hřiště 
si hrát. Těším se, jak půjdeme na hrad. Tereza Slavíková, 2.tř. 

Sportovní den 
     Na sportovním dnu jsme celý den sportovali, dělali jsme 
běh, hod a skok, byl to hezký den. Já jsem vyhrál skoro 
všechny olympiády.  Akorát jednou jsem prohrál. Byl to skok. 
V tom skoku jsem prohrál. Já totiţ nejsem dobrý skokan. Ten 
skok vyhrál David Tomeška a na druhém místě byl Šimon 
Cigánek a já se umístil na 3.místě.             Lukáš Hovězák, 2.tř. 

foto: vlevo: výlet školy na kolech, vpravo: sportovní den 

 
 



Školní akademie 

     Druhý ročník závěrečného 
školního vystoupení uspořádala 
místní Základní a mateřská 
škola Starovičky pod vedením 
paní ředitelky Mgr. Dany 
Walterové. Všechny děti 
nacvičily a předvedly svoje 
představení, kde tréma a 
nervozita neměly své místo. Sál 
kulturního domu se ukázal být 
velmi dobrým místem pro toto 
nedělní setkání ze dne 
27.května 2011. Překvapením 
nebyla ani vysoká účast 
rodinných příslušníků a dalších občanů 
nejen ze Staroviček, kteří zaplnili sál do 
posledního místečka tak, ţe někteří 
museli i stát. 
     První část vystoupení patřila 
školčátkům, která zahrála představení 
plné pohádkových postaviček, 
podbarvené příjemnou hudbou. Děti 
vystoupení nacvičily pod vedením paní 
učitelky Novotné a paní učitelky 
Blaţkové.  Malí herci měli krásné 

kostýmy a obecenstvo odměnilo jejich 
výkon neustávajícím potleskem.   
      V druhé polovině představení se 
předvedly děti z první aţ páté třídy ZŠ. 
Jejich představení bylo pojato jako cesta 
kolem světa s cestovní kanceláří  
ŠTARVIČKY TOUR. Velmi vtipným a 
zároveň aţ profesionálním způsobem 
pobavily diváky, kteří se několikrát 
neubránili upřímnému smíchu a potlesku. 
Průvodci v cestovní kanceláři v podání 
několika dětí nás provázeli jednotlivými 

kontinenty. Mezi nejvydařenější 
patřily scénky: „Rozhovor 
s prezidentem Obamou“, 
„Předávání Českého lva nejlepší 
herečce z místního divadelního 
spolku KADET paní Radce 
Hovězákové“ nebo „Starosta 
V.Drbola v parku“. Diváky zaujalo 
také vlastní ztvárnění několika 
písní od známých hudebních 
skupin a zpěváků, například: 
Alexandrovci, BONEY M, 
Shakira, ABBA, NIGHTWORK, 
Chodúr a Šmukař, Petr Janda a 

Petra Janů, Iveta Bartošová a Petr 
Sepéši, vše zábavnější neţ originály.  
Velmi dojemnou chvílí se na závěr stalo 
slavnostní rozloučení s akademiky (děti, 
které letos končí docházku na místní ZŠ).   
          Celá akademie se velmi povedla, 
za originální choreografie a neotřelé 
nápady patří velký dík paní učitelce Haně 
Meredové a Ivě Bajkové, také za jejich 
trpělivost a ochotu udělat něco pro druhé 
a vynikajícím způsobem prezentovat 
místní základní školu.                        (HP)

 

Rej čarodějů a čarodějnic     

     Jiţ tradiční Rej čarodějů a čarodějnic 
byl letos naplánován na pátek 29.4.2011, 
jelikoţ nám počasí nepřálo, musela se 
akce přesunout na příští sobotu.         
Dne 7.5. se počasí opravdu vydařilo a 
chystaná akce mohla v 15.00 hod. začít. 
     Pro malé čarodějky a čaroděje bylo 
připraveno deset disciplín, ve kterých 
museli předvést své čarodějnické 
dovednosti, ale i znalosti! Neţ se 
čarodějové a čarodějky vydali plnit úkoly, 
čekala je první, velice důleţitá 
„disciplína“ a tou byla registrace. 
Registrace byla takovou malou zkouškou 
čarodějnických znalostí a ten, kdo ji 
splnil, dostal svůj čarodějnický pas. Po 
úspěšném sloţení zkoušky byli 
čarodějové a čarodějky vysláni předvést 
své dovednosti. Kaţdý si mohl ověřit, 
zda ještě ovládá své letecké umění na 
koštěti. Za ten dlouhý rok ho ale mohl 
leckdo i zapomenout - tento případ jsme 
ovšem nezaznamenali. A to nám 
předvedli jiţ na konkrétních stanovištích. 
Byla přichystána dráha s různými 
překáţkami, na které se kaţdý proletěl 

se svým nebo i půjčeným koštětem. Aby 
to nebylo tak jednoduché, byl 
přezkoušen i let pozpátku, samozřejmě 
se létalo opět mezi překáţkami. Ti 
odváţní se prošli i strašidelným lesem.       
     Přichystány byly také jednodušší 
disciplíny, např. kreslení, všichni jsme se 
mohli přesvědčit, ţe malí čarodějové a 
čarodějky oplývají i výtvarným talentem. 
Jedna „disciplína“ byla dokonce i 
relaxační a tou bylo vytváření barevných 
účesů na hlavách účastníků, kterého se 

zhostila naše zkušená čarodějnice. I na 
tomto stanovišti získali naši malí 
čarodějové a čarodějky jeden cenný 
bodík. Jakmile nasbírali všech deset 
bodů, mohli si vyzvednout zaslouţenou 
odměnu a tou byl – grilovaný párek, 
limonáda a zmrzlina. V průběhu akce 
vystoupily také naše břišní tanečnice, 
které opět předvedly krásný tanec. 
Takovou závěrečnou tečkou bylo 
zapálení vatry, kterou nám přichystali 
místní hasiči. Jakmile byl zapálen 
posvátný oheň, následovalo předání 
čarodějnických diplomů a poté přišla na 
řadu volná zábava. 
     Touto cestou bych chtěla poděkovat 
za celou Kulturní komisi TJ Starovičky za 
poskytnuté občerstvení, manţelům 
Lesnerovým za jejich stánek se 
zmrzlinou, břišním tanečnicím za pěkné 
vystoupení, Peťovi Ovískovi za dřevo na 
vatru, místním hasičům za postavení 
vatry a všem, kteří nám pomáhali 
s přípravou a organizací akce.  
                                        Pavlína Prátová 

Dětský den    

     Ten, kdo se chtěl pobavit a nechat se vtáhnout do světa her 
a dětských přání, určitě nesměl chybět na oslavě Dne dětí v 
sobotu 11.6.2011 na místním fotbalovém hřišti ve Starovičkách. 
Pro děti připravily maminky bohatý program. Skákací hrad byl 
opravdu velkým lákadlem. Na jednotlivých stanovištích si mohli 
malí nadšenci vyzkoušet například navlékání korálků, tvořil se 
buď náramek případně náhrdelník, nebo obtiskování ruky do 
sádry a následné malování na obtisk, zde vládlo velké nadšení 
nejen u dětí. Výroba ptáčků (slepiček) či ozdob do květináčů 
vyţadovala zručnost a šikovnost, v případě nezdaru 
vypomáhaly šikovné maminky a organizátorky. Velké 
pozornosti dospělých i dětí se těšilo stanoviště, kde šikovná 
slečna kreslila dětem na obličej obrázky dle jejich přání. Zájem 
neopadl ani po dvou hodinách nepřetrţitého malování. Děti 

měly k dispozici velkou nádobu plnou osvěţení, kde si mohly 
opakovaně čepovat pití, které v dusném počasí přišlo vhod. 
Opékané párky byly na posilnění dobrým nápadem. Na závěr 
tohoto veselého odpoledne, plného zábavy a dobré nálady, 
vystoupila tanečnice zumby Darina a rodiče si tak mohli 
zatančit s ratolestmi. Pomocnou nohu do rytmu přidaly paní 
Martina Krčková a slečna Monika Krčková. Kdo splnil všechny 
úkoly, dostal za odměnu balíček plný sladkostí. Pro mlsné 
jazýčky byla připravená zmrzlina, kterou zručně servírovala 
paní Zdena Lesnerová. Chtěla bych tímto poděkovat hlavně 
maminkám, které tuto akci pro naše děti zorganizovaly a 
samozřejmě také všem, kteří s realizací pomáhali. Velký dík 
patří Obci Starovičky, TJ Starovičky a všem dalším sponzorům.                    
                                                                                             (RH)



Palavanka koncertovala v Hodoníně     

     Dechová hudba Palavanka ze 
Staroviček přijala pozvánku 
Kulturního střediska Hodonín a ve 
čtvrtek 16. června 2011 v 19:00 hodin 
vystoupila s dechovou hudbou 
Stříbrňanka na společném koncertu, 
kde sklidila velký úspěch u 
vyprodaného publika. Palavanka se 
představila v tomto roce také na 
festivalu v Hustopečích a byla 
pozvána od skladatele pana Václava 
Maňase do Sehradic u Valašských 
Klobouk na festival „Maňasovy 
Sehradice“, kde s úspěchem 
vystoupila 26. června 2011. 

Dechovka pod Pálavou 
     Je tomu jiţ několik let, co si 
dechová hudba Palavanka ke svému 
názvu přidala i místo svého působení 
(své domoviny) „ze Staroviček“. 
Spolupráce Palavanky s obcí 
Starovičky je na velmi dobré a 
přátelské úrovni a nekončí jen 
zmiňovanou úpravou oficiálního 
názvu naší dechovky. Dokladem toho 
je jiţ tradiční vánoční koncert, 
pořádaný pravidelně kaţdý rok       
23. prosince v 18:00 hodin, na 
kterém se snaţíme navodit tu 
správnou vánoční atmosféru a 

především zklidnit a 
zpomalit 

předvánoční shon, 
který dnešní hektický 
trend ţivota přináší. 
Další spolupráce 
s obcí Starovičky je 
také jiţ na tradičním 
krojovém plese. A 
abychom nezůstali 

jen u těchto dvou pravidelných akcí, dohodli jsme se s obcí, potaţmo s obecním úřadem 
na další kulturní akci. Tentokrát jiţ většího rozsahu, náročnější jak na zabezpečení 
z organizační stránky, tak i finanční. V sobotu 30. července 2011 (sobota) od 18:00 hodin 
zazní na prostranství vedle Kulturního domu ve Starovičkách nejen tóny polky, valčíku či 
přednesové skladby v podání dechové hudby Palavanka ze Staroviček, ale i dalších tří 
dechovek, které přijaly naše pozvání na první ročník festivalu dechových hudeb ve 
Starovičkách s názvem „Dechovka pod Pálavou“. Z Kunovic u Uherského Hradiště 
přijede oblíbená a populární, jak v České republice, tak i v celé Evropě (a to hlavně 
západní), dechová hudba Stříbrňanka se svými sólisty a kapelníkem Vojtou Horkým, dále 
neméně známá a populární dechová hudba Šohajka z Dolních Bojanovic s kapelníkem 
Vojtou Ducháčkem a vítěz Zlaté křídlovky v Hodoníně v roce 2010 dechová hudba 
Legrúti z Velkých Bílovic s kapelníkem Milanem Zapletalem. Na tomto festivalu chceme 
dát prostor i dětské dechovce (z důvodu školních prázdnin je ale velmi problematické se 
s oslovenými ZUŠ na vystoupení dohodnout, ale snad se to podaří). Celý program 
festivalu přislíbil slovem doprovodit Joţka Šmukař. Po skončení festivalu bude 
následovat taneční zábava s Palavankou ze Staroviček. Partnery festivalu jsou kromě 
Obce Starovičky a Jihomoravského kraje, MOSS LOGISTICS Hustopeče, LUXEL Brno a 
další. Mediální podporu přislíbil Český rozhlas Brno a Rádio Proglas. Jménem DH 
Palavanka ze Staroviček si Vás dovolím pozvat na tuto připravovanou akci a předem 
Vám popřát příjemný kulturní záţitek.                                                         Hynek Novotný 

Ryby, rybky, rybičky      

Rybářské závody mládeţe v Hustopečích, aneb vydry ze Staroviček vyloupily rybník. 
     Dne 21.05.2011 se konaly rybářské závody na rybníku v Hustopečích, na kterých 
lovilo  150 rybářů. V kategorii mládeţe se nejlépe předvedli rybáři ze Staroviček. Na 
prvním místě s největší ulovenou ušlechtilou rybou se umístil Vojta Hovězák s úlovkem 

kapra 65 cm. Tento úlovek byl i na první místo v kategorii dospělých. Druhé místo, největší 
počet ulovených kaprů našim mládeţníkům uniklo a tak si pro pohár přišla slečna 
Prajková, která ulovila 15 ks kaprů. Na třetím místě s největším počtem nachytaných ryb 
se umístil Pavel Lang s celkovým počtem 55 ulovených ryb. To, ţe tenhle úspěch nebyl 
náhoda, potvrdil čtvrtým místem další mládeţník ze Staroviček a to Pavel Drábek s 

druhým největším počtem ulovených ryb. 
     Děkujeme těmto rybářům za reprezentaci naší obce a jako poděkování jistě rádi 
přijmou od pana Šmerdy bezplatný rybářský lístek na zdejší rybník „Luţu“.     Pavel Lang

Z římskokatolické farnosti 

     Po svém příchodu do farnosti 
Starovičky v roce 2009 jsem první článek 
do zpravodaje psal o připravovaném 
moţném svatořečení našeho rodáka 
kněze P. Václava Drboly. Mezitím 
brněnské biskupství po dodání podkladů 
k této záleţitosti obdrţelo od Svatého 
stolce souhlas k zahájení procesu. V této 
souvislosti vydal brněnský biskup edikt o 
ţádosti zahájit kanonizační řízení. 
Z něho bych zde odcitoval podstatnou 
část: „R D. Václav Drbola, kněz 
brněnské diecéze, se narodil roku 1912 
ve Starovičkách nedaleko Hustopečí. Na 
kněze byl vysvěcen v roce 1938. Poté 
působil v kněžské službě jako kaplan ve 
Slavkově u Brna, v Čučicích a v 
Bučovicích. Roku 1950 byl ustanoven 
administrátorem farnosti Babice u 
Lesonic. Václav Drbola byl v červnu 
1951 zatčen a měsíc poté nezákonně 
odsouzen ve spojitosti s tzv. babickým 
případem k trestu smrti. Dne 3. srpna 
1951 byl v Jihlavě popraven. V letech 

1990 až 1997 byl justičními orgány zcela 
rehabilitován. Šetření provedené v 
brněnské diecézi zhodnotilo autentické 
rozšíření pověsti mučednictví Václava 
Drboly i příkladnost jeho kněžské služby. 
Česká biskupská konference vyjádřila 
souhlas se zahájením kanonizačního 
řízení Václava Drboly na svém 82. 
plenárním zasedání dne 12. října 2010. 
V únoru 2011 jsem požádal Kongregaci 
pro blahořečení a svatořečení o 
informaci, zda ze strany Apoštolského 
stolce není pro kauzu Václava Drboly 
překážka. Kongregace udělila 14. dubna 
2011 nihil obstat. Nyní se 
obracím na věřící 
brněnské diecéze s 
prosbou o sdělení 
veškerých užitečných 
informací týkající se RD. 
Václava Drboly, je možné 
zasílat dopisy i fotografie, 
které se dochovaly. 
Zvlášť prosím svědky, 

kteří jej znali a kteří mohou svědčit o 
jeho životě a smrti i o rozšíření 
pověsti mučednictví, případně také o 
milostech a přízni obdržených od 
Boha na jeho přímluvu. Zároveň je 
nutné, aby podal zprávu každý, kdo ví 
o jakékoliv překážce pro kanonizační 
kauzu. Informace zasílejte na 
sekretariát biskupa do 31. srpna 2011. 
     Letos v srpnu uplyne 60 let od 
popravy P.Drboly. U této příleţitosti bude 
v prostorách kostela a později snad i fary  
umístěna výstava mapující jeho ţivot a 
dobu ve které ţil. Přesný termín otevření 

výstavy, který je určen na 
konec září  se dolaďuje 
s pracovníky brněnského 
biskupství a včas bude 
oznámen.  Ale jiţ  nyní 
bych rád všechny na tuto 
výstavu a všechno co s ní 
bude souviset  pozval. 
                                                             
         Pavel KAFKA, farář  



Seriál pro chovatele 

Váţení chovatelé, 
   minule jsme ukončili 
pojednání o vzteklině a 
v dnešním příspěvku se 
budeme věnovat další 
viróze masoţravců a tou 
je psinka. 

   Jde o akutní nakaţlivé onemocnění, 
které bylo zavlečeno do Evropy 
z Ameriky v 18. století. V chovech psů 
způsobuje značné ztráty, zvláště 
v zemích s nesystematickou 
imunoproxylaxí (vakcinací). Nemoc 
probíhá intervalu jedné aţ dvou dekád a 
má charakter nákazy, přičemţ bývá 
postiţeno 40-50 % populace psů.  
     V zemích s důsledně prováděnou 
imunoproxylaxí je výskyt psinky poměrně 
vzácný. 
     Psinka (Febris canum contagiosa, 

FCC) 
Etiologie – psinku vyvolává virus 

z čeledi Paramyxoviridae. Jde o 
poměrně velký RNA virus, který je velmi 
citlivý vůči vyšším teplotám, vysychání a 
UV záření. Je oprávněný předpoklad, ţe 

v letním období zůstává virus 
infekceschopný pouze v infikovaném 
jedinci. Naproti tomu v zimním období a 
při teplotách blízkých bodu mrazu 
přeţívá ve vnějším prostředí i několik 
týdnů. 
   Vůči přirozené infekci psinkovým virem 
jsou kromě psa vnímaví i další psovití 

např. liška, vlk, dále pak zástupci 
z čeledi lavicovitých např. fretka, tchoř, 

lasice, kuna aj. Z dalších zvířat, která 
mohou onemocnět psinkou, jsou to pak 
hyena, mýval, panda malá, medvěd, ale 
také např. tuleni, delfíni, příp. další savci, 
jejichţ úplný výčet by byl velmi dlouhý. 
V posledních letech byla zaznamenána 
infekce velkých kočkovitých šelem, ale 
také některých primátů za příznaků 
postiţení CNS. Člověk není vůči 
přirozené infekci virem psinky 
vnímavý! 

   K onemocnění dochází především 
kapénkovou infekcí. Různými sekrety a 
exkrety je virus vylučován do vnějšího 
prostředí někdy i 2 – 3 měsíce po infekci. 
Znamená to tedy, ţe hlavním zdrojem 

nákazy je kontakt s nemocným zvířetem. 
Předpokládá se, ţe pouze asi polovina z 
infikovaných psů vykazuje klinické 
příznaky onemocnění, nicméně virus 
vylučují i zvířata s latentním průběhem, a 
proto je tato forma nebezpečnější 
z hlediska šíření nemoci. 
   Nejvyšší výskyt psinky je zjišťován u 
štěňat a dorůstajících psů ve stáří 3 – 6 
měsíců, tj. v období, kdy zcela vymizely 

kolostrální protilátky a nebyla provedena 
důsledná imunoprofylaxe. Riziko 
onemocnění psinkou se opět zvyšuje u 
zvířat starších 8 let. 
   Plemenná dispozice vůči onemocnění 
není spolehlivě prokázána. Obecně se 
však předpokládá, ţe vyšší výskyt psinky 
se dá očekávat u dolichocefalických 
plemen psů, tzn. dlouhá a plochá lebka, 
týlní kost vystupující, čelo jemné a 
ploché. K nejznámějším zástupcům 
těchto plemen patří chrti nebo také kolie 
a další. 
   To je pro dnešní díl, Váţení chovatelé, 
vše a těším se s Vámi nashledanou 
příště.                        MVDr. J. Svobodný 

MS Starovičky 

Myslivci soutěţili ve střelbě 
       Tak jako jiná minulá léta, i letos myslivci závodili na své 
střelnici „Na Podkově“ v přesnosti střelby na asfaltové terče. 
Závod se uskutečnil v sobotu 4.června a zúčastnilo se ho 15 
členů místního Mysliveckého sdruţení. Mimo soutěţ si přišel 
zastřílet i Joţka Šmukař. Závodilo se ve dvou kolech. V 
prvním kole se střílelo v tzv. „loveckém kole“ na 20 terčů. 
Zde byl nejúspěšnější Pavel Prát před Ladislavem 
Pěnčíkem. Ve druhém kole se střílelo na tzv. „kačeny“, kdy 
asfaltové terče znázorňují letící divoké kachny. Tato 
disciplína dokonale zamíchala celkovým výsledným pořadím 
soutěţících, které bylo takové: 

1. Krčka Miroslav 
2. Tomek Ladislav 

3. Tomek Martin 
4. Prát Pavel 
5. Janoušek Miroslav 
6. Pěnčík Ladislav. 

V kategorii seniorů, tj.starších 
55ti let, bylo pořadí: 

1. Tomek Ladislav 
2. Pěnčík Ladislav 
3. Aujeský František. 

Místní soutěţ se vydařila, teď se 
myslivci připravují na okresní přebor, 
při kterém se na naší střelnici 5.- 
6.července představí nejlepší střelci z řad myslivců okresu. 
Věříme v úspěch našich zástupců.                                                                             
(JP)

Jak jsem vojančil – II.část 
Vycházky do města  
     Po čase, kdy nám odrostly vlasy tak, 
ţe jsme se jiţ nestyděli jít mezi lidi, jsem 
se vypravil s kamarády (mazáky z 
druhého ročníku) na zábavu do zmíněné 
„stoličkárny“. Musel jsem si vypůjčit 
polobotky za úplatu 20 korun od mazáků 
(dát jim na cigarety a pivo). Svoje 
polobotky jsme museli poslat s civilním 
oblekem domů.  
     V tančírně bylo velké mnoţství 
mládeţe civilní i vojenské, hlavně 
důstojnické šarţe. Kamarádi u stolu si 
dali pivo a pozorovali okolí, já se 
rozhlíţel po tanečnicích a oni mě 
zrazovali slovy: „To máš zbytečný, stejně 
s tebou ţádná nepůjde, my to máme 
zkušený.“ Odvětil jsem jim slovy: „No, 
uvidíme.“ Vojáci v Martině měli špatnou 
pověst, dali si napřed nějaký alkohol na 
kuráţ a pak šli tančit a to bylo špatně, 
pak se dozvěděli od dívky, pro kterou šli, 
větu: „S vojáky netančím.“ (viz film 
Tankový prapor). V hloučku mladých 
dívenek, které zůstaly nezadané při 
zahájení tance, jsem vyhledal jednu a 

vyzval k tanci, bez váhání šla, byla to 
sympatická dívenka, měla roztomilé pihy 
kolem nosíku, trochu zrzečka. Při tanci 
stále mlčela a dívala se do neznáma. 
Kdyţ jsem se snaţil navázat konverzaci 
slovy, ţe hezky tančí a další slovní finty, 
ţe jsem v tančírně poprvé, stále nic ani 
slovo. Kdyţ jsem jí z legrace oznámil, ţe 
se jí začínám bát, vyhrkla slova: „Však je 
aj tak treba, vy ste Čehůni.“ Oponoval 
jsem slovy: „My jsme Moraváci a já mám 
na Slovensku rodinu, můj strýc tu byl 
správce na statku.“ Bariéra nevraţivosti 
byla prolomena. Po tanci jsem jí poţádal 
zdvořile, jestli mohu ještě poprosit 
později o tanec. Odvětila slovy: „Ako 
chcete.“ Byla to studentka, která 
pocházela z okolní vesnice Martina, 
jmenovala se ta vesnice „Dráţkovce“.      
Shodou okolností, kde jsme později byli 
jako vojáci posláni na týden na 
bramborovou brigádu. Abych to zkrátil. 
Příští týden v neděli na vycházce jsem 
měl na bráně kasáren dámskou 
návštěvu. Holič. To jsem si zavařil, kdyţ 
jsem si nechal z domu poslat strojek na 

stříhání vlasů. Před vojnou jsem se 
naučil obstojně stříhat vlasy podle 
úsudku jiných, střihal jsem celou rodinu. 
Bylo to pro mne takové hobby. Po nějaké 
době to se střiháním na kraťůčko na 
vojně nebylo tak přísné jako na začátku. 
Sice do kasáren byl zván veliteli holič, 
ale práce neměl mnoho. Vojáci se 
vymlouvali, ţe se nechali ostříhat jiţ ve 
městě, na vycházce a podobně. Domluvil 
jsem se s kamarádem, který byl také 
holič amatér, ţe se budeme stříhat 
navzájem. Ostatní kamarádi vojáci, jak 
zjistili, ţe se stříháme, hned nám rozšířili 
klientelu. Kdyţ jsem po zaměstnání, v 
době volna, stříhal kamaráda a přišel 
velitel kapitán Šipkovský na kontrolu 
pokojů a viděl, ţe stříhám vojáka, optal 
se: „Ty si holič Františku?“, „Ne, jsem 
pouze amatér“, odvětil jsem. „Tak teraz 
ostriháš aj mňa a keď zle, tak ťa nechám 
zatvoriť.“ No snaţil jsem se, jak jsem 
mohl. Kdyţ se po ostříhání podíval do 
zrcadla, odvětil: „Som ostrihaný ako by 
som bol v salónu.“ Coţ bylo pro mne 



jako velká pochvala, horší bylo, co pak 
následovalo.  
     Vojáci na vycházce ve městě se opili 
a vojenská hlídka, říkalo se jí „lítačka“ 
(byl to jeden důstojník a dva vojáci) je 
dovedli k dozorčímu útvaru za bránu 
kasáren, ať je potrestá vězením.  
     Navíc ten nejagresivnější, který dělal 
výtrţnosti po cestě, se měl ostříhat 
dohola a to okamţitě. Bylo to v sobotu 
kolem půlnoci, kdy pomocník dozorčího 
útvaru doklusal k rotě se vzkazem pro 
mě, abych se ihned dostavil do 
kanceláře dozorčího s mašinkou na 
vlasy. Byl to rozkaz, nedalo se nic dělat. 
Vojáci, pomocníci dozorčího útvaru 
agresivního vojáka drţeli na ţidli, kdyţ 
jsem přišel do kanceláře, s oznámením, 
ţe jdu stříhat. Voják na ţidli se rozčílil do 
nepříčetnosti. Byl to voják z východního 

Slovenska, říkalo se jim „Hutoraci“, kdyţ 
mluvili rychle, nebylo jim rozumět. Jak 
jsem se přiblíţil s mašinkou, začal 
nadávat vulgárně. Po tomto chvalozpěvu 
jsem se obrátil na velitele dozorčího 
útvaru s ţádostí, abychom stříhání 
odloţili na pozdější dobu, aţ voják 
vystřízliví. Rozzlobený velitel vzal 
mašinku sám do rukou a začal vojáka 
stříhat, zepředu hlavy mu udělal pěšinku 
a pak pravil: „A teď vy.“ Ještě mu nadal, 
ţe bude zavřený, aţ zčerná. Voják se 
pak uklidnil a dílo zkázy jsem dokonal já.      
     Po takové zkušenosti jsem ihned 
strojek na vlasy poslal domů s tím, ţe ho 
posílám na opravu, abych měl příště 
pokoj se stříháním. Vojáci, kteří se 
doţadovali stříhání u roty, sehnali a 
donesli hned do týdne dva strojky na 
stříhání vlasů, dilema pokračovalo.   

Spartakiáda 
 
     Bylo to v roce 1955, kdy jsem byl 
první rok na vojně, v létě se konala první 
Spartakiáda v Praze na Strahovském 
stadionu, které jsem se zúčastnil jako 
voják cvičenec prostných. Byla to velká 
přehlídka krásy a nadšení diváků. Pro 
mne aţ neuvěřitelná zkušenost, kdyţ 
jsem nastupoval na cvičení na Strahově, 
byl jsem v první řadě od diváků na 
deváté značce odpředu a zaslechl jsem 
z hlediště svoje křestní jméno. To znělo 
neskutečně ze stotisícového hlediště 
Strahova. Kdo to byl? Dívenky ze 
Staroviček, které se zúčastnily 
spartakiády. Mávaly mi nadšeně na 
pozdrav. Ale o tom aţ příště v dalším 
pokračování článku.                B. Šmerda  

 

Dodatek k článkům „Historie starovičského fotbalu“ 

vydaných ve Starovičském 
zpravodaji v roce 2010 

     Na základě výtky občanky 
Staroviček jsem byl upozorněn na to, 
ţe jako autor článků Historie fotbalu 
ve Starovičkách, byly opomenuty 
zásluhy význačného sportovce 
Vítězslava Kostrhouna. Pokud se 

domnívá, ţe je to tak, nemá úplnou 
pravdu, viz zpravodaje na toto téma. 
Kdyţ si uvědomím, co všechno pro 
tento sport vykonal, musím uznat, ţe 
publicita ve zpravodajích není taková, 
jakou si zaslouţí. Dovolím si dále 
pokračovat řádky, jak ho znám od 
svých 10ti let. Bydleli jsme v 
„chaloupkách“, nedaleko od sebe. V 
tu dobu byl Vítězslav jiţ 20-ti letý a 
ţenil se zároveň se svojí sestrou 
Toničkou. Jiţ jako 20-ti letý byl 
uznáván jako „pan fotbalista“. 
Brankář mimořádných kvalit a pro 
nás kluky, fandy fotbalu, velký vzor. 
Mezi námi kluky panovaly dotazy 
před mistrovskými zápasy, „Kdo bude 
chytat v brance? No přece 
„Sláveček“, odpovídali jsme si mezi 
sebou. Nikdo mezi fanoušky mu jinak 
neřekl, protoţe mezi fanoušky fotbalu 
byl veleben a ctěn za to, kolik zápasů 
vychytal s nulou anebo svým uměním 
zachránil výsledek zápasu ve 
prospěch fotbalistů Staroviček. 
Vrátím se ještě vzpomínkou k jeho 
svatbě, která se konala ve 
Starovičkách a já byl přítomen jako 
„zvědavec“ na blízku. Říkalo se u nás 
v tu dobu lidově „na čóhačce“. 
Mládeţ Staroviček se na večer u 
domu ţenicha přišla rozloučit. Byl to 
takový rituál, který organizovali stárci 
z minulých hodů. Tentokrát to byl 
úplný zástup mládeţe a všech 
sportovců fotbalistů. Dále 
pokračovala obvyklá píseň, která se 
zpívala u domu ţenicha, Červená 
růţičko, proč se nerozvíjíš, něţná 
píseň měla několik slok, které se 
vţdy zazpívaly aţ do konce. Pak 
nastalo překvapení, kdyţ ţenich 

dostal nádherný dort od sportovců ve tvaru fotbalového hřiště s vyznačením branek, lajn, 
všech hráčů jako figurek, včetně brankáře. Vše ozdobeno a orámováno bílým 
marcipánem. Tento nádherný dárek vyrobila manţelka řídícího učitele Stanislava Sýkory 
na přání fotbalistů. Takové pocty se nedostalo ţádnému hráči ze Staroviček, pokud já 
vím. Abych pokračoval ve vyprávění, zmíním se ještě o nezměrném úsilí tohoto 
sportovce Staroviček, které bylo nutno vyvinout pro výstavbu původních kabin. Já sám 
jsem vypracoval projektovou dokumentaci na stavbu těchto původních kabin, které jsou 
dnes jiţ minulostí. Co to bylo připomínek od vedoucího výstavby Stavebního úřadu v 
Hustopečích architekta Skály, který stavbu kabin povoloval. Museli jsme doloţit písemně 
vše moţné a nemoţné jako by šlo o stavbu mrakodrapu, zdroj vody a podobné 
podmínky. To vše zajistil a oběhal Vítězslav Kostrhoun. Všechny písemnosti kolem 
stavby, materiál pro stavbu z bouraček, brigádnické hodiny od sportovců. Všechny práce 
se zajišťovaly brigádnicky. Donesla se mi perlička, ţe dopravu některého materiálu, jako 
cementu, vápna, písku, uhradil Vítězslav z vlastních prostředků. Pro dokončení 
odborných prací řemeslníků zajistil pro ně svačiny ze svých domácích zdrojů v podobě 
zavařeného uzeného masa ze sklenic. Jeho úsilí dokončit kabiny co nejdříve bylo 
nezměrné. Ještě se vrátím ke sportovní hráčské činnosti Vítězslava Kostrhouna několika 
postřehy z minulosti. Kdyţ bylo muţstvo Staroviček na vrcholu výkonnosti v padesátých 
aţ šedesátých letech minulého století, byli fotbalisté sehráni tak, ţe poráţeli v okolí kde 
koho. Klubu se dařilo, pořídili si nové dresy, brankář měl hezký úbor – prošívaný a v 
medové barvě, takţe na hřišti dělali naši hráči dojem ligového muţstva. Jednu neděli na 

exhibici bylo pozváno 
muţstvo z Brna. Tvrdilo 
se, ţe je to výběr 
divizního muţstva. V 
zápase s nimi se našim 
hráčům dařilo. Křídla 
našich útočníků Jaroslav 
Beránek a Josef 
Ţďárský předváděli 

divákům úplný koncert 
českou uličkou. Brněnské 
muţstvo odjíţdělo 
s nakládačko 6 : 0. Co to 
bylo jásotu a řevu 
nadšených diváků při 
zápase, to si pamatuji 
dodnes. Byl jsem také 

svědkem smutné situace, kdy náš brankář po surovém zákroku soupeře na něj zůstal na 
zemi leţet v šoku, třásl se na celém těle a musel být rychle odvezen záchrankou s 
váţným zraněním do nemocnice. Přesto po takové zkušenosti na fotbal nezanevřel. Do 
branky se však jiţ nevrátil, ale hrál v muţstvu Staroviček dlouhá léta společně se svým 
synem Milanem na různých postech. Vítězslav Kostrhoun, který je můj přítel a kamarád 
není jen sportovec, ale také výborný muzikant a sólový zpěvák. Spolu jsme proţili dlouhá 
léta v dechové hudbě pana Josefa Šafaříka. Svým příkladným ţivotem můţe být vzorem 
pro mnohé i pro mne, tím více, ţe jako věřící katolík kaţdý týden váţí kroky do místního 
kostela na bohosluţby, pokud mu to zdraví dovoluje, zde načerpává duchovní sílu a 
pozitivní energii, které je na tomto místě nepřeberné mnoţství. Za svoji osobu mu přeji 
hodně zdraví, pohody a ještě mnoho příjemných chvil v ţivotě. 
                                                                                                                   Šmerda Bohumil 



HANDBIKE 

Zase o krok blíţe cíli… 

    Rád bych znovu pozval všechny na startovní čáru závodu hendikepovaných 

cyklistů do Hustopečí. Závod se uskuteční v termínu 23. a 24.7. Letošní rok jsme na 

závod o „Pohár starostů Hustopečí a Staroviček“ připravili dvoudenní závody, 

z nichţ první bude probíhat tradičně na náměstí v Hustopečích. Zde proběhne 

divácky atraktivní kritérium ulicemi města, kromě Handbiků se zde představí také 

zástupci stojících cyklistů. Druhý den bude startovat časovka jednotlivců u hotelu 

Kraví Hora v Bořeticích. Trať této časovky bude náročná a doufám, ţe překvapí a 

potrápí nejednoho závodníka. Na závodech na Vás čeká také bohatý doprovodný 

program pro celou rodinu. Nezapomněli jsme ani na charitativní účel závodu a opět 

se pojede in-line jízda se známými osobami na podporu dětí ze Speciální školy 

z Hustopečí. Více informací se jiţ brzy dozvíte na plakátech nebo na obecním 

úřadě. 

     Já osobně doufám, ţe se mi podaří zlomit loňský neúspěch a potvrdím, ţe 

letošní sezónu mám dobře rozjetou. Kaţdým novým závodem jsem letos blíţe 

nominaci na podzimní MS v Dánsku, kde se bude rozhodovat, kdo pojede na 

Paralympijské hry do Londýna 2012. Neméně důleţité je absolvování evropských a 

světových pohárových závodů. Na tyto závody jsem si kvůli stále stoupající kvalitě 

soupeřů pořídil, díky svým sponzorům, nové karbonové kolo. To se záhy ukázalo 

jako dobrá volba, při evropském závodě ve 

Švýcarsku jsem dokončil na celkově 11. 

místě. Na Světovém poháru ve Španělské 

Sogovii to bylo 15. místo v časovce. Teď 

mě čekají jen dva pohárové závody 

v Evropě a pak se jiţ budu těšit do 

Hustopečí.                                      Staňa 

HC Starovičky    

     Jiţ čtvrtou sezónu se schází parta nadšenců ledního hokeje 

a nejenom ze Staroviček, ale přidali se i kluci z okolních 

Hustopečí a Šakvic. Hrajeme na zimním stadionu v Břeclavi a 

po ukončení tamní sezony jsme v letošním roce zajeli 3x do 

Brna, kde je ledová plocha celoročně. 

     Na samém začátku bylo hokejové klání na rybníku, kde 

vznikla myšlenka a chuť si zahrát hokej častěji, jelikoţ jiţ 

někteří hokej hrávali aktivně, tak poradili a zamluvili zimní 

stadion v Břeclavi v cyklu 1x za 14 dnů. Začátky byly vskutku 

pionýrské, bez základní hokejové výstroje a systém, všichni za 

pukem, nehledě na to, ţe někteří si obnovovali bruslařské 

dovednosti. 

     Postupem času se hra vytříbila a nabrala hokejový styl a 

rytmus s vynecháním osobních kontaktů. Hráči si za tu dobu 

doplnili výstroj a z našetřených finančních prostředků jsme 

dokoupili brankářskou výstroj a rozlišovací dresy. 

     Na podzim zahájíme pátou sezónu, opět na zimním 

stadionu v Břeclavi a v případě dostatečného zájmu a počtu 

hráčů bychom chtěli, i z důvodu lepšího časového pronájmu 

ledové plochy, rozšířit zápasy na kaţdý týden v sobotu. 

     Pokud tedy má někdo zájem si občas zahrát lední hokej a 

na věku nezáleţí, stačí se obrátit na Jirku Hajmana, Laďu 

Drbolu nebo Milana Holáska, který současný hokejový relax 

organizuje. Sportu zdar a hokeji obzvlášť. 

                                                                             Milan Holásek 

Sportovní odpoledne ve Starovičkách 

     Svoji zápasovou premiéru si odbyli naši ţáčci v zahajovacím 

fotbalovém utkání sportovního odpoledne. Jejich soupeřem byli 

mladší ţáci z Velkých Pavlovic hrající krajskou soutěţ. Naši kluci 

prohráli poměrem 4 : 8, kdyţ naše branky vstřelili výborně hrající 

David Poláček, který dal jeden gól a Lukáš Hovězák, který se blýskl 

třemi brankami. V tomto utkání vůbec nešlo o výsledek, ale o radost 

ze hry a o to, aby si kluci vyzkoušeli atmosféru opravdového zápasu. 

Jejich výkon byl odměněn bouřlivým potleskem přítomných diváků. 

Přeji klukům, aby je radost ze hry a fotbalové nadšení neopustilo.  
     Po ţákovském utkání byl na řadě zápas dvou výběrů hráčů ze 

Staroviček. Obavy, ţe se sejde málo fotbalistů, se nenaplnily, ba 

naopak na některé nezbyly dresy. Úspěšnějším týmem byl „dolní“ 

konec obce, který zvítězil nad „horním“ koncem vysoko 8 : 4. Zápas 

se hrál ve vysokém tempu a měl slušnou úroveň. Všem zúčastněným 

hráčům patří poděkování za předvedený výkon.  
     Tečkou tohoto sportovního odpoledne bylo vystoupení country 

skupiny Colorado z Velkých Pavlovic. Je jen velká škoda, ţe 

nevydrţelo počasí a akce se musela přesunout do místního 

pohostinství.                                                                 Václav Hovězák 



TJ Starovičky 

     Je tu konec další fotbalové sezóny 2010/2011. Byla to pro 
nás jedna z nejtěţších částí za poslední roky. Po špatné 
podzimní části, kde jsme získali i s předehrávanými dvěma koly 
jarní části jen 12 bodů a skončili na 12.místě, byl náš cíl pro 
jarní část jasný, udrţet se ve třetí třídě a nesestoupit. To se 
nám na konec podařilo. Na jaře jsme pouze dvakrát prohráli a 
získali jsme výborných 19 bodů, coţ nám stačilo k záchraně. 
Museli jsme však bojovat aţ do posledního utkání doma 
s Kosticemi, kde jsme potřebovali získat minimálně jeden bod 
k záchraně, bez ohledu na ostatní výsledky ve skupině. 
V průběhu jarní části jsme bohuţel často dopláceli na 
neproměňování brankových příleţitostí, kde jsme mohli některé 
zápasy vyhrát a mohli jsme mít záchranu dávno zajištěnou. 
Bohuţel se přidalo i několik zranění a tak jsme museli bojovat 
aţ do konce. 
     Je jasné, ţe musíme spoustu věcí vylepšit a případně i 
muţstvo vhodně doplnit, abychom příští sezónu zaţili ve větší 
pohodě. Přestávka nebude dlouhá, protoţe začínáme jiţ 

14.8.2011. Skupinu, ve které budeme hrát a soupeře, se 
dozvíme po losovacím aktivu, který proběhne 1.7.2011. 
Děkujeme všem našim fanouškům za projevenou podporu, a i 
kdyţ se nám moc nedařilo, věříme, ţe nám zachovají přízeň i 
nadále.  
18. kolo D.Dunajovice – Starovičky 1 : 2 (Procházka Petr 2x) 
19. kolo M.N.Ves – Starovičky 2 : 2 (Seďa Vladimír, Průdek 
Zdeněk) 
20. kolo  Starovičky – Pavlov 1 : 0 (Ovísek David) 
21. kolo Bavory – Starovičky 5 : 2 (Průdek Zdeněk, Forejta 
Pavel) 
22. kolo Starovičky – Drnholec  3 : 1 (Seďa Vladimír, Šimkovič 
Milan, Ovísek David) 
23. kolo  Tvrdonice B – Starovičky 6 : 1 (Seďa Vladimír) 
24. kolo Starovičky – Mor. Ţiţkov 1 : 0 (Seďa Vladimír) 
25. kolo Sedlec – Starovičky 0 : 0 
26. kolo Starovičky – Kostice B 0 : 0.                                 (KJ)

Konečná tabulka po skončení soutěţe:  
 

Rk.  
 

Tým Záp + 0 - Skóre Body (Prav) 

 1. Sedlec 26 17 4 5 54: 31 55 ( 13) 

 2. Perná 26 15 6 5 65: 44 51 ( 12) 

 3. M.Ţiţkov 26 14 5 7 66: 40 47 ( 11) 

 4. Tvrdonice B 26 14 2 10 63: 41 44 ( 5) 

 5. Sok. Přítluky 26 12 5 9 55: 33 41 ( 2) 

 6. Hustopeče B 26 13 2 11 53: 46 41 ( 2) 

 7. Drnholec 26 10 4 12 47: 56 34 ( -5) 

 8. Sok. Pavlov 26 10 3 13 43: 51 33 ( -6) 

 9. Bavory 26 10 2 14 55: 64 32 ( -7) 

 10. Kostice B 26 9 4 13 42: 57 31 ( -8) 

 11. Starovičky 26 8 7 11 34: 50 31 ( -8) 

 12. Týnec 26 9 4 13 43: 59 31 ( -8) 

 13. Mor. N. Ves B 26 8 6 12 45: 57 30 ( -9) 

 14. D. Dunajovice 26 4 4 18 35: 71 16 (-23) 

Poděkování   
Obecní úřad děkuje p. J.Hanáčkovi  
za to, že bezplatně vyrobil a natřel 
víceúčelové branky pro děti. 

 

Kulturní a společenské akce červenec 2011 
3.7.         Posvěcení kříţe v lokalitě ZACE, začátek v 14:00 hod. 
5.7- 6.7.  Okresní střelby druţstev ve střelbě na loveckém kole - areál střelnice „Podkova“, prezentace v 8:00 hod. 
12.7.       Proběhne seznamovací schůzka občanů s technologií ČOV Starovičky, začátek v 16:00hod. 
30.7.       Přehlídka dechových hudeb - prostranství u KD, začátek ve 14:00 hod., pořádá DH Palavanka 

foto: utkání žáků Staroviček proti Velkým Pavlovicím                     foto: mužstva „dolní konec“ a „horní konec“ v přátelském utkání    

Novinky z redakce 
     Dle tiskového zákona č.46/2000 Sb. byla vytvořena Redakční rada ve sloţení: Z. Trněný, P. Prátová a I. Schwarzová.  
Zpravodaj bude v nejbliţší době registrován na Ministerstvu kultury. Příští uzávěrka Starovičského zpravodaje je 15.8.2011 a 
Starovičský zpravodaj vyjde 31.8.2011. Fotografie ze všech akcí jsou na obecních webových stránkách www.starovicky.cz. 
Příspěvky můţete zasílat na novou e-mailovou adresu zpravodaj.starovicky@seznam.cz 

Starovičský zpravodaj vydává Obec Starovičky jako dvouměsíčník, adresa OÚ: Hlavní č. 43, PSČ 693 01,  

tel. 519 414 035, e-mail:starovicky@starovicky.cz.  Náklad 320 ks, výtisk je neprodejný.                                                                             

Redakce:  Hana Procházková a Radka Hovězáková.         

        Na vydání tohoto čísla se autorsky podíleli: Vladimír Drbola (VD), Iveta Schwarzová (IS), Radka Hovězáková (RH), Hana 

Procházková (HP), Ing. Josef Panic (JP), Mgr. Dana Walterová (Wal), Kamil Juška (KJ) a další podepsaní autoři příspěvků.  



FOTOGALERIE  
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vítání občánků: Leošek Kuja s rodiči      Jiříček Jakš s rodiči                                Lukášek Zeman s rodiči   

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Vojtíšek Gábor s rodiči                Daneček Tomeška s rodiči a sourozenci, Davídek Tomek s rodiči a sestřičkou  

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Honzíček Winter s rodiči a sestřičkou  Gabrielka Halachová s maminkou, Rej čarodějnic na hřišti 

 

 

 

 

 

 

 

Vystoupení dětí v KD na školní akademii, DS KADET - představení „Okénko“, Dětský den na místním hřišti 


